
 

 

Αθήνα, 5 Νοεμβρίου 2020 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

Προς τους κ.κ. Υπουργούς  

Ανάπτυξης και Επενδύσεων 

Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

 

Θέμα : «Σε απόγνωση οι παραγωγοί μετά την  αθέτηση από τον επενδυτή της συμφωνημένης 

τιμής παραλαβής των τεύτλων».      

 

Το «επιτελικό κράτος» της κυβέρνησης της ΝΔ φαίνεται ότι πέραν όλων των άλλων προβλημάτων που 

αντιμετωπίζει, έχει σοβαρό πρόβλημα στην κατανόηση τόσο των πραγματικών αναγκών της κοινωνίας 

όσο και των συμφωνιών που υπογράφει και διαφημίζει ως επιτυχίες. Η περίπτωση της ΕΒΖ και της 

επαναλειτουργίας του εργοστασίου της στις Σέρρες προκειμένου να παραχθεί και πάλι ελληνική ζάχαρη 

είναι χαρακτηριστική. Οι συναντήσεις της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου Ανάπτυξης και 

Επενδύσεων με τον ιδιώτη επενδυτή – ενοικιαστή των εργοστασίων κάθε φορά που κινητοποιούνται οι 

τευτλοπαραγωγοί και οι διθυραμβικές δημόσιες δηλώσεις που ακολουθούν, διαψεύδονται πλέον από 

την πραγματικότητα με όλο και μεγαλύτερη ταχύτητα.  

 

Στις 22 Σεπτεμβρίου, σύμφωνα με σχετικό δελτίο τύπου κατόπιν της συνάντησης υπό την προεδρία του 

Υπουργού Ανάπτυξης και Επενδύσεων με τη συμμετοχή της υφυπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης και 

Τροφίμων, του γενικού γραμματέα Ιδιωτικών Επενδύσεων και ΣΔΙΤ, του προέδρου της Royal Sugar και 

εκπροσώπων της Intrum και τευτλοπαραγωγών συμφωνήθηκε ότι η Royal Sugar θα ξεκινήσει την 

παραλαβή των τεύτλων το αργότερο ως την 1η Νοεμβρίου 2020 για παραγωγή ζάχαρης στο εργοστάσιο 

των Σερρών σε συμφωνημένη με τους παραγωγούς τιμή. Στις 19 Οκτωβρίου, ο ιδιοκτήτης της Royal 

Sugar, κ Καραθανάσης, σε συνέντευξή του σε τηλεοπτικό σταθμό των Σερρών, δήλωσε ότι λόγω της 

πανδημίας και διαφόρων καθυστερήσεων που προέκυψαν, δεν μπορεί να παραχθεί ζάχαρη από τα 

ελληνικά ζαχαρότευτλα και αυτά θα προωθηθούν για βιοαέριο και ζωοτροφές. Προκειμένου να επιτύχει 

μάλιστα καλύτερη τιμή η εταιρία από την πώληση των τεύτλων, αγόρασε ειδικό εξοπλισμό επεξεργασίας 

των τεύτλων, ύψους 500.000 €. Παρά ταύτα, η τιμή που αγοράζει τα τεύτλα ανέρχεται μόλις σε 20€/τόνο, 
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δηλαδή κάτω από την τιμή που προβλεπόταν για τα χαμηλότερης ποιότητας τεύτλα (22€/τόνο) και σχεδόν 

στη μισή τιμή από τη συμφωνημένη για τα ανώτερης ποιότητας τεύτλα (36,5€/τόνο).  

 

Η Royal Sugar, διά του νόμιμού εκπροσώπου της στην προαναφερόμενη συνέντευξη και όχι μόνο, 

υποστηρίζει ότι στη βάση της επένδυσης για την αξιοποίηση των τεύτλων ως ζωοτροφές και βιοαέριο, 

θα μπορούσε να επιτύχει καλύτερες τιμές πώλησης για τα τεύτλα και από το κέρδος που θα αποκομίσει 

από αυτή τη διαδικασία θα μπορέσει να αποδώσει στους παραγωγούς κάποια επιπλέον αποζημίωση 

για τα τεύτλα που αγοράζει σε πραγματικά εξευτελιστικές τιμές. Στην τροποποίηση όμως του ιδιωτικού 

συμφωνητικού που προτείνει η εταιρία στους παραγωγούς άνευ της οποίας δεν παραλαμβάνει τα τεύτλα, 

καμία αναφορά δεν γίνεται για το πώς θα προκύψει η επιπλέον αποζημίωση για τους καλλιεργητές, πότε 

θα αποδοθεί και πώς θα ελεγχθεί.  

 

Η απώλεια εισοδήματος για τους παραγωγούς είναι δεδομένη αν συνυπολογιστεί ότι το κόστος 

συλλογής και μεταφοράς των τεύτλων από το χωράφι στο εργοστάσιο της ΕΒΖ το οποίο βαρύνει τους 

παραγωγούς, ανέρχεται περίπου στα 8 - 10€/τόνο και το κόστος παραγωγής ανέρχεται περίπου στα 

250€/στρέμμα με το κάθε στρέμμα να αποδίδει περίπου 5 τόνους. Ακόμα και αν η συνδεδεμένη ενίσχυση 

κινηθεί στα περσινά υψηλά επίπεδα, οι παραγωγοί στο  σύνολο τους θα βγουν τελικά ζημιωμένοι. Οι δε 

συνεχείς διαψεύσεις των προσδοκιών που καλλιέργησαν και των δεσμεύσεων που έχουν αναλάβει τόσο 

ο επενδυτής όσο και η κυβέρνηση, σε συνδυασμό με το γεγονός ότι έχει περάσει σχεδόν η μισή περίοδος 

υπενοικίασης των εργοστασίων από τη Royal Sugar, χωρίς να έχει επιτευχθεί κάποιος από τους 

συμφωνημένους στόχους, καθιστούν πλέον αβέβαιη τη συνέχιση παραγωγής τεύτλων στη χώρα μας. 

    

ΕΠΕΙΔΗ η πραγματικότητα της μη λειτουργίας του εργοστασίου της ΕΒΖ στις Σέρρες δεν χωρά 

διθυραμβικές ανακοινώσεις εκ μέρους του Υπουργού Ανάπτυξης και Επενδύσεων. 

ΕΠΕΙΔΗ η μεγάλη απώλεια εισοδήματος στην οποία υπόκεινται χωρίς δική τους ευθύνη οι παραγωγοί 

τεύτλων έρχεται σε πλήρη αντίθεση με τα μηνύματα που προσπαθεί να περάσει στην κοινή γνώμη ο 

Υπουργός Ανάπτυξης και Επενδύσεων. 

ΕΠΕΙΔΗ εάν ισχύσουν οι συγκεκριμένες τιμές που επιβάλει η Royal Sugar στους παραγωγούς η 

οικονομική ζημιά των παραγωγών θα είναι τέτοια που αρκετοί θα αναγκαστούν να εγκαταλείψουν τις 

συγκεκριμένες καλλιέργειες. 

ΕΠΕΙΔΗ το κόστος παραγωγής των τεύτλων είναι ιδιαίτερα υψηλό και ως φαίνεται η συνδεδεμένη 

ενίσχυση που δικαιούνται οι παραγωγοί δεν θα ανέρθει σε επίπεδα που να βγάλουν τουλάχιστον το 

κόστος παραγωγής.    

ΕΠΕΙΔΗ η μείωση του εισοδήματος των αγροτών δεν μπορεί να αντισταθμιστεί με υποσχέσεις 

δεδομένου ότι έχουν διαψευστεί όλες οι μέχρι σήμερα δεσμεύσεις τόσο της κυβέρνησης όσο και του 

ιδιώτη επενδυτή. 



ΕΠΕΙΔΗ οι προφορικές δεσμεύσεις του νόμιμου εκπροσώπου της Royal Sugar δεν κατοχυρώνονται 

ώστε να μπορούν οι παραγωγοί να ελέγξουν και να διεκδικήσουν αυτά που δικαιούνται. 

ΕΠΕΙΔΗ από τις 22 Σεπτεμβρίου (τελευταίο δελτίο τύπου Υπουργείου Ανάπτυξης) έως τις 19 Οκτωβρίου 

(Συνέντευξη Καραθανάση σε τηλεοπτικό σταθμό των Σερρών) δεν υπήρξαν νέα δεδομένα ούτε σε ότι 

αφορά την πανδημία ούτε σε κάποιο άλλο τομέα 

ΕΠΕΙΔΗ οι όροι υπενοικίασης των εργοστασίων της ζάχαρης στη Royal Sugar διαμορφώθηκαν στη 

βάση ότι η εταιρία θα παράγει ζάχαρη από ελληνικά ζαχαρότευτλα και κάθε άλλη αξιοποίηση μπορεί να 

αποφέρει κέρδη στην εταιρία αλλά αποδεικνύεται ζημιογόνα για τους παραγωγούς 

ΕΠΕΙΔΗ στο Νομό Σερρών η ανεργία έχει ξεπεράσει το 40% πριν από το νέο lockdown και οι 400 θέσεις 

εργασίας που έχει υποσχεθεί η Royal Sugar και η κυβέρνηση είναι πραγματικά αναγκαίες για την τοπική 

κοινωνία,  

ΕΠΕΙΔΗ δια του Κοινοβουλευτικού Ελέγχου και όχι μόνο σας έχουμε επισημάνει κατ’ επανάληψη ότι δεν 

τηρούνται ουσιώδεις όροι της συμφωνίας σε ότι αφορά τις υποχρεώσεις του ιδιώτη επενδυτή αλλά και 

σε ότι αφορά την διαφύλαξη των συμφερόντων των παραγωγών  

 

Ερωτώνται οι κκ Υπουργοί: 

 

1. Σε ποιο ύψος εκτιμούν ότι θα ανέρθει τη φετινή χρονιά η συνδεδεμένη ενίσχυση για τους 

τευτλοπαραγωγούς;  

2. Πώς θα διασφαλίσουν ότι κανένας παραγωγός δεν θα είναι τελικά ζημιωμένος από τη 

φετινή καλλιέργεια των τεύτλων αλλά αντίθετα θα προσποριστεί τουλάχιστον το κόστος 

παραγωγής, συλλογής – μεταφοράς των τεύτλων και τις ασφαλιστικές του εισφορές; 

3. Πώς θα διασφαλίσουν ότι κανένας παραγωγός τεύτλων δεν θα αναγκαστεί να 

εγκαταλείψει τα χωράφια του λόγω της ακραίας απώλειας εισοδήματος που του επιβάλουν από 

κοινού κυβέρνηση και επενδυτής;   

4. Πώς ελέγχεται και πώς διασφαλίζεται ότι στην περίπτωση που η Royal Sugar πετύχει 

πράγματι να πουλήσει τα τεύτλα για βιοαέριο και ζωοτροφές σε καλές τιμές οι παραγωγοί θα 

λάβουν επιπλέον και μάλιστα δίκαιη αποζημίωση; 

5. Πότε η Royal Sugar αποφάσισε να παραλάβει τα τεύτλα αποκλειστικά για βιοαέριο και 

ζωοτροφές, πότε αγόρασε τον αναγκαίο εξοπλισμό που επικαλείται και για ποιους λόγους δεν 

ενημερώθηκαν σχετικά και έγκαιρα οι παραγωγοί ώστε να εξετάσουν κατάλληλα τυχόν 

συμφερότερες εναλλακτικές διάθεσης των τεύτλων; 

6. Γνώριζε ή όχι το Υπουργείο Ανάπτυξης στις 22 Σεπτεμβρίου ότι τα τεύτλα που θα 

παραλάβει η Royal Sugar θα διατεθούν αποκλειστικά για βιοαέριο και ζωοτροφές σε χαμηλότερες 

από τις συμφωνημένες τιμές; 

7. Για ποιους λόγους το Υπουργείο Ανάπτυξης στο σχετικό δελτίο τύπου ισχυρίζεται ότι θα 

τηρηθούν οι ουσιώδεις όροι της σχετικής σύμβασης με τη Royal Sugar, δηλαδή η παραλαβή των 



τεύτλων στη συμφωνημένη τιμή και η αξιοποίηση των τεύτλων για παραγωγή ελληνικής ζάχαρης, 

και 20 ημέρες αργότερα αποκαλύπτεται ότι η Royal Sugar δεν ήταν σε θέση να ανταποκριθεί σε 

κανένα από τους δύο αυτούς όρους; 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

  

Αβραμάκης Ελευθέριος 

Αλεξιάδης Τρύφων 

Αραχωβίτης Σταύρος 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Γιαννούλης Χρήστος 

Γκιόλας Γιάννης 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

Καρασαρλίδου Φρόσω 

Κασιμάτη Νίνα 

Καφαντάρη Χαρά 

Μάλαμα Κυριακή 

Μαμουλάκης Χάρης 

Μάρκου Κώστας 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπάρκας Κώστας 

Μωραΐτης Θάνος 

Παπαδόπουλος Σάκης 

Παππάς Νίκος 

Πούλου Γιώτα 

Ραγκούσης Γιάννης 

Σκουρολιάκος Πάνος 

Σκούφα Μπέττυ 

Σπίρτζης Χρήστος 

Τελιγιορίδου Ολυμπία 

Τζάκρη Θεοδώρα 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος 

Τσίπρας Γιώργος 

Φάμελλος Σωκράτης 

Χατζηγιαννάκης Μίλτος 

Χαρίτου Δημήτριος 

 




